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OBEC BĚLÁ U JEVÍČKA 
Bělá u Jevíčka 7, 569 43 Bělá u Jevíčka 

__________________________________________________________________________________________________ 

 

Zápis 
z 13. zasedání Zastupitelstva obce Bělá u Jevíčka,  

konaného dne 31.7.2024 od 16:30 hod, sál kulturního domu, Bělá u Jevíčka čp. 170. 

 

 

Zasedání Zastupitelstva obce Bělá u Jevíčka (dále též jako „zastupitelstvo“ nebo „ZO“) 

bylo zahájeno v 16:30 hodin starostou obce Petrem Nárožným.  

Informace podle § 93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce Obecního úřadu Bělá u 

Jevíčka zveřejněna v souladu se zákonem po dobu nejméně 7 dní, a to od 23.7.2024 do 31.7.2024. 

Starosta konstatoval, že je přítomno 6 členů zastupitelstva, z celkového počtu 7 členů 

zastupitelstva a zastupitelstvo je usnášení schopné (§ 92 odst. 3 zákona o obcích), pan Kobelka 

omluven. 

Starosta se zeptal, zda ověřovatelé předchozího zápisu p. Ille a p. Porketová mají k tomuto 

zápisu připomínky – bez připomínek.   

 

Starosta dal hlasovat o schválení zápisu z minulého zasedání. 

 

Návrh usnesení:  

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje zápis a usnesení č. 12 ze zasedání Zastupitelstva 

obce Bělá u Jevíčka ze dne 5.6.2024. 

 

Výsledek hlasování:   Pro:  6   Proti:  0   Zdržel se:  0    Návrh byl přijat. 

 

1. Určení ověřovatelů a zapisovatele. 
 

Starosta jmenoval ověřovatele zápisu p. Červinku a p. Vaškovou a zapisovatelem p. Illeho. 
K návrhu nebyly vzneseny žádné připomínky.  

 

 Návrh usnesení: 

     Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka určuje ověřovatele zápisu Josefa Červinku a Markétu 

Vaškovou, zapisovatelem Ing. Ladislava Illeho. 

 

Výsledek hlasování:     Pro:   6   Proti:  0   Zdržel se:  0    Návrh byl přijat. 
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2. Schválení programu 13. zasedání ZO. 

 

Starosta seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům 

zastupitelstva a který byl v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. 

Návrh programu: 

1. Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele. 

2. Schválení programu 13. zasedání Zastupitelstva obce Bělá u Jevíčka. 

3. Plán práce ZO na 2. pololetí 2024. 

4. Rozpočtové opatření č. 5/2024. 

5. Závěrečný účet za rok 2023 – Technické služby Malá Haná.  

6. Smlouva o úhradě nákladů na úklid a nakládání s odpady tabákových výrobků 

s firmou Nevajgluj a.s. 

7. Darovací smlouva na pozemek p.č. 319/11 k.ú. Malonín.   

8. Veřejná zakázka „Udržovací práce autobusové zastávky – čekárny a chodníku 

u prodejny v Bělé u Jevíčka“ – rozhodnutí o výběru nejvýhodnější nabídky 

a smlouva o dílo. 

9. Veřejná zakázka „ČOV a splašková kanalizace v obci Bělá u Jevíčka“- smlouva 

o dílo. 

10. Místní energetická koncepce – složení realizačního týmu.  

11. Informace o obecním systému nakládání s komunálními odpady za rok 2023. 

12. Informace starosty o pokrytí mobilním signálem. 

13. Informace starosty o opravě komunikace III/36612.  

14. Různé. 

15. Diskuse. 

16. Závěr. 

 

Starosta se zeptal na případné další změny či doplnění programu. Žádné doplňující body nebo 

připomínky nebyly vzneseny a starosta dal hlasovat o návrhu programu. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje program 13. zasedání Zastupitelstva obce Bělá 

u Jevíčka. 

 

Výsledek hlasování:     Pro:  6    Proti:  0   Zdržel se:  0    Návrh byl přijat. 

 

 

3. Plán práce ZO na 2. pololetí 2024. 

 

Místostarosta přečetl „Plán práce ZO na 2. pololetí roku 2024“, který je přílohou tohoto zápisu. 

K návrhu nebyly vzneseny žádné připomínky či doplnění.   

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Plán práce Zastupitelstva obce Bělá u Jevíčka 

na 2. pololetí roku 2024“. 

 

Výsledek hlasování:   Pro:   6    Proti:  0     Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 
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4. Rozpočtové opatření č. 5/2024. 

 

Starosta uvedl, že rozpočtové opatření č.5/2024, bylo na základě pověření zastupitelstva schváleno 

starostou dne 19.7.2024. Toto RO bylo zasláno na vědomí zastupitelům i členům FV. Starosta dále 

seznámil přítomné s detaily rozpočtového opatření. Nikdo neměl dalších připomínek.  

  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka bere na vědomí rozpočtové opatření č. 5/2024 schválené 

starostou dne 19.7.2024. 

 

 

5. Závěrečný účet za rok 2023 – Technické služby Malá Haná.  

 

Starosta konstatoval, že Závěreční účet za rok 2023 DSO Technické služby Malá Haná byl 

schválen na členské schůzi DSO TSMH dne 18.6.2024 v Nýrově Usnesením č. 02/20/2024, 

zároveň je povinností seznámit s ním členy zastupitelstev členských obcí. Tento ZÚ byl zaslán 

zastupitelům na vědomí.      

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka bere na vědomí „Závěreční účet DSO Technické služby Malá 

Haná“ za rok 2023. 

 
 

6. Smlouva o úhradě nákladů na úklid a nakládání s odpady tabákových výrobků s firmou 

Nevajgluj a.s. 

  

Starosta uvedl, že společnosti Nevajgluj a.s. bylo Ministerstvem životního prostředí vydáno 

oprávnění k provozování kolektivního systému. Ten vznikl na základě dohody výrobců 

tabákových výrobků s filtry a mezi jeho hlavní povinnosti patří úhrada nákladů obcím na úklid 

nedopalků. Aby mohla společnost Nevajgluj a.s. plnit své povinnosti vyplývající ze zákona, musí 

uzavřít s jednotlivými obcemi smlouvu. Cílem kolektivního systému Nevajgluj a.s. je přispět 

ke zlepšení pořádku na veřejných prostranstvích a k ochraně životního prostředí omezením 

odhazování nedopalků cílenou osvětou. Po schválení je nutné vyplnit vstupní dotazník a pak 

každoročně vyplnit do 15. dubna hlášení za předchozí rok.     

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Smlouvu o úhradě nákladů na úklid a nakládání 

s odpady tabákových výrobků“ se společností NEVAJGLUJ a.s., Na strži 1702/65, Nusle,  

140 00 Praha 4, IČO: 19180632.  

 

Výsledek hlasování:   Pro:  6    Proti:  0      Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 

 

 

7. Darovací smlouva na pozemek p.č. 319/11 k.ú. Malonín.   

 

Starosta uvedl, že při kontrole vlastníků pozemků, na kterých se nachází chodníky, narazil 

na pozemek p.č. 319/11 k.ú. Malonín o výměře 7 m2, který vlastní paní MXXXXXX HXXXXXX. 

Oslovil ji a ta souhlasila, že předmětný pozemek obci daruje. Starosta předložil zastupitelstvu ke 

schválení Darovací smlouvu na pozemek p.č. 319/11 v k.ú. Malonín ve prospěch obce.  
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Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Darovací smlouvu“ s p. MXXXXXX HXXXXXX, 

bytem Vrchlického 197, Staré Holice, 534 01 Holice, na bezplatný převod vlastnického práva 

k pozemku p.č. 319/11, k.ú. Malonín, o výměře 7 m2, zapsaného na listu vlastnictví č. 42, 

pro obec Bělá u Jevíčka. 

 

Výsledek hlasování:   Pro:   6    Proti:  0      Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 

 

8. Veřejná zakázka „Udržovací práce autobusové zastávky – čekárny a chodníku u prodejny 

v Bělé u Jevíčka“ – rozhodnutí o výběru nejvýhodnější nabídky a smlouva o dílo. 

 

Starosta informoval, že se jedná o zakázku malého rozsahu zadávanou mimo režim zákona 

č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek. VZMR je spolufinancována Pardubickým krajem 

v rámci programu obnovy venkova pro rok 2024 s názvem Obnova infrastruktury v obci Bělá 

u Jevíčka. Starosta oslovil a zaslal zadávací podmínky včetně projektové dokumentace třem 

firmám, které předběžně projevily zájem o podání nabídky, zároveň byla VZMR zveřejněna 

na profilu zadavatele „Vhodné uveřejnění“.   

Dále ustanovil komisi pro otevírání obálek a hodnotící komisi pro výběrové řízení ve složení: 

Ing. Ladislav Ille, Markéta Vašková a Josef Červinka. Komise se sešla dne 24.7.2024 v 16:00 

k otevírání obálek. V požadovaném termínu byly doručeny dvě nabídky v pořadí, jak byly 

doručeny a s těmito nabídkovými cenami (bez DPH):     

1. Ulehla Ivan s.r.o., Svitavská 159/52, 568 02 Svitavy                                            726.903,74 Kč                  

2. Ivan Kopřiva, Lhota Rapotina 92, 679 01 Skalice nad Svitavou                           866.358,37 Kč  

 

Firma Eldek s.r.o. Cetkovice se omluvila pro množství zakázek, fa Stavby JZL s.r.o., Brno, 

nabídku také nepodala, avšak bez omluvy. 

Hodnotící komise posoudila prokázání splnění kvalifikace a doporučila zadavateli jako 

ekonomicky nejvýhodnější nabídku od společnosti Ulehla Ivan s.r.o., Svitavská 159/52, 568 02 

Svitavy. 

Starosta jako zadavatel předložil zastupitelstvu ke schválení „Rozhodnutí o výběru nejvýhodnější 

nabídky“ a dále předložil ke schválení „Smlouvu o dílo“ vítěznou firmou. Hlasování an block. 

Dále starosta uvedl, že na základě předchozí dobré spolupráce (technický dozor investora 

při stavbě kulturního domu) se dohodl s p. Ivanem Kopřivou na provedení technického dozoru 

na této stavbě a předkládá ke schválení Příkazní smlouvu.   

  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Rozhodnutí o výběru nejvýhodnější nabídky“ 

v rámci veřejné zakázky Udržovací práce autobusové zastávky – čekárny a chodníku u prodejny 

v Bělé u Jevíčka a přidělení zakázky firmě Ulehla Ivan s.r.o., Svitavská 159/52, 568 02 Svitavy, 

IČ: 29212375, za cenu 726.903,74 Kč bez DPH. 

 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Smlouvu o dílo č. 22024 BuJ“ v rámci veřejné 

zakázky Udržovací práce autobusové zastávky – čekárny a chodníku u prodejny v Bělé u Jevíčka 

s firmou Ulehla Ivan s.r.o., Svitavská 159/52, 568 02 Svitavy, IČ: 29212375. 

 

Výsledek hlasování:   Pro:  6    Proti:  0      Zdržel se:  0      Návrh byl přijat 
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Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Příkazní smlouvu“ na zajištění výkonu 

technického dozoru investora na akci Udržovací práce autobusové zastávky – čekárny 

a chodníku u prodejny v Bělé u Jevíčka“ s firmou Ivan Kopřiva, Lhota Rapotina 92, 679 01 

Skalice nad Svitavou, IČ: 69713685, ČKAIT č. 1003532, za cenu 25.000,- Kč.   

 

Výsledek hlasování:    Pro:  6     Proti:  0    Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 

 

 

9. Veřejná zakázka „ČOV a splašková kanalizace v obci Bělá u Jevíčka“- smlouva o dílo. 

 

Starosta zopakoval známá fakta o vývoji celého projektu odkanalizování obce. Na základě 

pověření zastupitelstvem proběhlo jednání s Ing. Recem i s Ing. Dufkem, kterého se zúčastnil 

i místostarosta. S oběma bylo dohodnuto, že prvotní věcí je vyjednat povolení změn v projektu 

na SFŽP s ohledem na dotaci ve výši 60 %, až poté můžeme přistoupit k případným změnám 

projektu. Ing. Dufek výsledky jednání se SFŽP prozatím nesdělil a přes urgence se neozval. 

Mezitím se ohlásil na pátek 2.8.2024 k jednání Ing. Kunc od fy EVT Svitavy. Jelikož není dostatek 

informací k finálnímu rozhodnutí, starosta navrhnul prozatím o Smlouvě o dílo nehlasovat 

a vzniklou situaci vzít na vědomí, ostatní zastupitelé s tím souhlasili.  

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka bere na vědomí situaci a vývoj ve věci veřejné zakázky „ČOV 

a splašková kanalizace v obci Bělá u Jevíčka.“    

   

 

10. Místní energetická koncepce – složení realizačního týmu.  

 

Starosta připomněl, že na projektu MEK obce Bělá u Jevíčka se již pracuje, dne 9.7.2024 proběhla 

veřejná prezentace MEK, v současnosti je na stránkách obce k dispozici nová odrážka na toto 

téma, kde po otevření odkazu nebo naskenování QR kódu mohou občané vyplnit krátkou anketu, 

která nezabere víc jak tři minuty. Zároveň je možné zúčastnit se každé úterý v čase od 18 do 19 

hod. zdarma on-line semináře, kde se dozvíte o výhodách komunitní energetiky, odkaz na seminář 

je taktéž na stránkách obce.  

Pro zdárné řešení je nutné provést administrativní úkon, a to schválit realizační tým MEK, který 

starosta předložil ke schválení ve složení starosta, paní účetní a pan Vevera.   

 

Diskuse: 

p. PXXXXXX: Co mají dělat lidi, kteří nemají počítač? 

Starosta odpověděl, že měli přijít na veřejnou prezentaci nebo požádat svoje potomstvo, kteří PC 

určitě mají. Digitalizace je prostě skutečnost, je to vývoj lidstva a my se musíme přizpůsobit, jinak 

bychom ještě psali na hliněné destičky.    

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje personální složení realizačního a koordinačního 

týmu pro zpracování Místní energetické koncepce obce Bělá u Jevíčka, spolufinancovaného 

z Národního plánu obnovy, ve složení Petr Nárožný – vedoucí projektu, Pavlína Nárožná – 

technik, Mgr. Jan Vevera – terénní koordinátor, a uzavření všech dohod a smluv.     

  

Výsledek hlasování:   Pro:   6    Proti:  0     Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 
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11. Informace o obecním systému nakládání s komunálními odpady za rok 2023. 

  

Starosta seznámil přítomné s Informací o obecním systému nakládání s komunálním odpadem 

v Bělé u Jevíčka za rok 2023. Výsledky nejsou vůbec potěšující. Když se v obci zavedly barevné 

popelnice, skokově se třídění odpadu zlepšilo. V r. 2022 bylo v obci vyprodukováno 55 t SKO, 

což znamenalo 157 kg na občana. Avšak výsledky za rok 2023 se výrazně zhoršily, bylo 

vyprodukováno 64 tun SKO, což je navýšení o 9 tun odpadu v černých popelnicích během jednoho 

roku. Na jednoho občana je to skokové navýšení odpadu na 181 kg za rok, což je o 24 kg navíc. 

Výsledkem je, že jsme v tomto ohledu v rámci členských obcí DSO TSMH nejhorší. Nejlepší obce 

se pohybují na množství okolo 100 kg/občan/rok, většina obcí se pak pohybuje v rozmezí 140-150 

kg/občan/rok. Takže znovu, našich 181 kg je naprosto katastrofální výsledek. Místo, aby se třídění 

zlepšovalo a zdokonalovalo, došlo k tomuto smutnému vývoji. Pravidelně jsem na zasedáních ZO 

o odpadech hovořil a upozorňoval a žádal občany o lepší třídění, jelikož bylo jasné, kam spějeme. 

V posledním roce stačilo otevřít popelnice před vývozem a nestačili jsme se divit, co všechno je 

v černých popelnicích. Sklo, plechovky, papír, plasty, petky, tráva a další bioodpad… prostě 

pomstíme se obci za to, že nám zdražila poplatky.  

Tady je nutné uvést fakta, v r. 2022 obec doplácela na odpadové hospodářství 168 tis. Kč, což je 

420,- Kč na každého jednotlivého občana a reálně hrozilo, že za rok 2023 to bude již přes 600 Kč 

na každého občana. Proto zastupitelstvo včas a správně zareagovalo s ohledem na péči řádného 

hospodáře. I přes zvýšení poplatku obec doplatila za r. 2023 na občana částku 309 Kč. Dlouhé 

roky se nezdražovalo, avšak po velkém zdražení všeho v letech 2021-22 už byla situace neúnosná 

a poplatek se musel navýšit od r. 2023 na 800 Kč. Což je 66 Kč měsíčně za likvidaci úplně všech 

odpadů, ať už gaučů, koberců, barev, pneumatik, trávy, větví apod. 

Šedesát šest korun měsíčně, opravdu se Vám to zdá jako vysoká suma při dnešních cenách? Kdy 

každý občan naší obce průměrně vyprodukoval za rok 2023 ohromujících 450 kg odpadů, o které 

se obec musela postarat? 

Ke zvýšení poplatků přistoupila naprostá většina obcí a našich 800 Kč je průměr v celém DSO. 

Všude jinde to pochopili jako nezbytný krok, ale u nás se někteří občané mstí netříděním. Jenže 

pocit, že jsem se pomstil, opravdu není na místě. Všechno se to totiž nám všem vrátí. Neplníme 

limit třídění na jednoho občana, který je letos 170 kg, obec zaplatí za uložení vyšší cenu. A tento 

limit se každý rok zpřísňuje o 10 kg, takže příští rok to bude 160 kg, v roce 2026 už jen 150 kg 

atd. 

Navíc obec je povinna zajistit, aby odděleně soustřeďované recyklovatelné složky komunálního 

odpadu, tzn. plasty, papír, sklo, kovy, BRKO, jedlé oleje a tuky a nově textil, tvořily od roku 2025 

alespoň 60 % ze všech odpadů, od r. 2030 to už bude 65 %. V případě neplnění bude sankce – 

pokuta do 200 000 Kč. Tuto zákonnou povinnost také neplníme, jsme na 56,8 %, takže od r. 2025 

se máme na co těšit, pokud se třídění nezlepší.  

Obec to sice zaplatí ze svého rozpočtu, avšak musíme si uvědomit, že díky tomu se nepořídí 

například nová dlažba na chodník, neopraví se komunikace, která by mohla být opravena nebo 

nebude na opravu mostu, který je ve špatném stavu. Vždycky je to něco za něco. Tohle by si měl 

každý občan uvědomit, než vyhodí odpad, který by šel vytřídit, do černé popelnice. 

V některých obcích, kde nebyli spokojeni se způsobem a kvalitou třídění, přistoupili k tomu, že 
provedli kontrolní výsyp černých nádob. Tak se zjistilo, který odpad měl skončit v separovaných 

nádobách a padaly za to tučné pokuty. Netřídění nebo špatné třídění je nedodržením Obecně 

závazné vyhlášky o stanovení obecního systému odpadového hospodářství, což je vlastně 

porušování zákona. Touto krajní cestou zatím jít nechceme, prozatím apeluji na vaši slušnost 

a odpovědnost vůči spoluobčanům a vůči budoucnosti. Když to šlo dřív, musí to přece jít zase, 

musíme se vrátit na odpovědná čísla, za která se nebudeme stydět. Je to totiž obrázek a vizitka 

celé obce.  
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Článek na toto téma bude uveřejněn v zářijovém čísle Zpravodaje, do kterého bude vložen 

i informační leták s informacemi o podílu jednotlivých druhů odpadu na celkové produkci.  

Diskuse:  

p. PXXXXXX: Zavinili jste si to sami, když jste zdražili jako první… 

starosta odpověděl, že to byl nezbytný krok vzhledem k vývoji cen a to, že jsme byli první naopak 

svědčí o odpovědnosti zastupitelstva… 

p. PXXXXXX: Kdyby se nedělaly „šaškárny“ o pouti (tím byl myšlen nedělní pouťový program 

obce), nemuselo by se zdražovat. 

starosta: Pouť je kultura a s odpady nemá nic společného, bez dalšího komentáře…  

p. MXXXXXX: Mělo by se zavést vážení černých popelnic a platilo by se podle hmotnosti … 

starosta odpověděl, že je to jedna z možností do budoucna, vážící zařízení na autech je, musely by 

si však všichni pořídit plastové nádoby z důvodů očipování. Zkušenosti s tímto však nejsou jen 

pozitivní, objevuje se potom víc černých skládek, popř. hází občané odpadky sousedovi… 

     

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka bere na vědomí informaci o obecním systému nakládání 

s komunálními odpady za rok 2023. 

  

 

12. Informace starosty o pokrytí mobilním signálem. 

 

Starosta vysvětlil přítomným stávající stav v pokrytí mobilním signálem v obci. Od začátku 

července šíří základnová stanice Cetinu na střeše OÚ signál od O2, ne však slibovaný signál  

od T-Mobilu. Bylo nám vysvětleno, že Cetin nemá povinnost informovat operátory o svých akcích. 

Vzhledem k tomu, že Cetin a O2 má stejného vlastníka, má v počátku antény k dispozici pouze 

operátor O2. Po tomto zjištění, kdy si vedení obce samozřejmě stěžovalo na nedodržení slíbeného, 

došlo ve zkratce k tomu, že T-Mobile musel nejprve schválit zájem o tuto naši lokalitu. Jinak 

řečeno, že je ochoten Cetinu zaplatit za sdílení. Poté odešla žádost na Cetin o sdílení antén. Dne 

18.7.2024 Cetin odsouhlasil spuštění služeb pro T-Mobile na lokalitě v Bělé i na lokalitě v areálu 

sanatorky. Tehdy to vypadalo, že je spuštění otázkou dní. Když se nic nedělo, tak jsem poslal další 

urgenci. Bylo mi sděleno, že máme být rádi, že schvalovací proces byl tak rychlý, že jindy to trvá 

několik měsíců, a že vlastní spuštění může trvat ještě několik týdnů a že to není možné nijak 

ovlivnit…  Nadále zkouším uspíšit spuštění signálu od T-Mobilu přes různé kanály a nezbývá než 

doufat, že se to snad brzy podaří. Na závěr starosta přečetl mailovou korespondenci se zástupcem 

T-Mobilu.  

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka bere na vědomí informaci starosty o situaci s pokrytím 

mobilním signálem od operátora T-Mobile.  

 

 

13. Informace starosty o opravě komunikace III/36612.  

 

Starosta informoval, že postup prací je rychlejší, než byl původní harmonogram prací. Díky 

vstřícnému přístupu stavbyvedoucího p. Ondřeje Štola z fy M-Silnice, se podařilo vyjednat uložení 

zastávkových obrubníků u čekárny podle projektové dokumentace Udržovacích prací autobusové 

zastávky – čekárny u prodejny v Bělé u Jevíčka, čímž dojde ke zdárnému skloubení dvou staveb, 

které na sebe navazují. Dále se podařilo dojednat rozšíření šířky stávajících chodníků na 150 cm 

a položení nových obrub po pravé straně ve směru od Březin. Pokládka nového asfaltového 

povrchu bude probíhat ve dnech od 5.8. do 7.8.2024 a dokončení 12.8.2024, a to za řízení dopravy 
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semafory. Poté bude na křižovatce v prostoru před obchodem realizováno vodorovné dopravní 

značení. Veškeré práce by měly být hotovy a ukončeny do 16.8.2024. Firma M-Silnice a její 

pracovníci si zaslouží pochvalu.  

Diskuse: 

p. Petr: Co bude s chodníky dál, udělá se na recyklát zástřik? 

Starosta odpověděl, že nynější stav je, že se vespod uložil vyfrézovaný recyklát a na něj zhutněná 

vrstva tříděného recyklátu. Jestli se tato vrstva sama zpevní zpečením se teprve uvidí. Obec má 

úmyslu provést zaměření nově položených obrub a požádat kraj o bezúplatný převod pozemků 

na obec a následně řešit zadláždění na případnou dotaci. 

 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka bere na vědomí informaci starosty o postupu prací při opravě 

komunikace č. III/36612. 

 

 

14. Různé. 

 

14.1 Dotace z programu Státní zemědělské politiky. 

Starosta informoval, že obdržel mail od p. Šejnohové z MAS, že vyhlášení dlouho očekávané 

výzvy SPZ (Státní zemědělské politiky), dříve PRV (Program rozvoje venkova) z MZ se blíží 

a mělo by být spuštěno 5.8.2024 s termínem podávání žádostí o dotaci do konce srpna 2024, což 

je velmi narychlo. Předběžně se uvažovalo o žádosti na modernizaci kulturního domu, zázemí 

a hřiště, a to kamerový systém u kulturního domu, vybavení KD základním osvětlením podia, 

pořízením skladu na sportovní nářadí, mobilní toalety a trikové prvky na rozšíření dětského hřiště. 

Podle finanční náročnosti a bodového ohodnocení bude nutné složit žádost o dotaci tak, aby byla 

jistota, že na ni dosáhneme. Vzhledem k této situaci a k tomu, že ještě přesně nevíme, na co vše 

bude možné dotaci SPZ žádat, požádal starosta zastupitele o pověření podání žádosti o dotaci dle 

vyhlášených podmínek tak, aby se v řádném termínu vše stihlo. Žádné další návrhy na rozšíření 

žádosti nepadly.    

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka pověřuje starostu podáním žádosti o dotaci z programu Státní 

zemědělské politiky na modernizaci kulturního domu, zázemí kulturního domu a rozšíření 

dětského hřiště.  

 

Výsledek hlasování:   Pro:  6     Proti:  0     Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 

 

 

14.2 Jednání o případné směně pozemků s p. Krejčím a HZS Jevíčko a.s. 

Starosta uvedl, že na minulém zasedání informoval o dopise zaslaném HZS a.s. s nabídkou 

na směnu pozemků ve Smolné (pozemek, na kterých v minulosti p. Šebková postavila načerno 
koňské stáje). Nabídka na směnu metr za metr orné půdy nebyla akceptována, pan Krejčí 

požadoval pozemky v intravilánu obce za účelem případné stavby RD. Po fyzické prohlídce 

pozemků od tohoto požadavku ustoupil s tím, že po obci žádá další nabídku. V opačném případě 

prodá pozemek zájemci z okolí p. ŠXXXXXX. Ti o pozemek mají velký zájem, zajistili by si tím 

přístup ke stávajícím koňským stájím a tím pádem by veškerá doprava probíhala po obecní 

komunikaci okolo nemovitosti p. UXXXXXX, Smolná XXXXXX.  
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Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka pověřuje starostu dalším jednáním o směně pozemků 

za pozemky p.č. 217 a p.č. 231/1, obojí k.ú. Smolná u Jevíčka.  

 

Výsledek hlasování:   Pro:  6     Proti:  0     Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 

 

 

14.3 Pozvánka na Den otevřených dveří. 

Starosta tlumočil pozvánku na Den otevřených dveří nově zrekonstruované chirurgické ambulance 

firmy Medilink Chirurg s.r.o., který proběhne pro veřejnost v pátek 2.8.2024 od 14:00 hodin. 

 

 

14.4 Pozvánka na kulturní akce v nadcházejícím období. 

Starosta předal slovo předsedkyni kulturního výboru, která pozvala přítomné na následující akce: 

− Myslivecké odpoledne v sobotu 3.8.2024 v areálu kulturního domu, spojené s turnajem v malé 

kopané „O bělovský meloun“ 

− pátek 23.8.2024 promítání rodinného filmu Prázdniny s broučkem 

− sobota 24.8.2024 pouťové odpoledne v Haldách, večer pouťová zábava – pořádají hasiči  

− sobota 24.8.2024 v 15:00 Pouťová mše svatá v kostelíčku sv. Bartoloměje 

− neděle 25.8.2024 pouťový program v areálu u kulturního domu – vystoupí zpěváci z muzikálu 

Děti ráje a známý imitátor Petr Martinák – vstupné zdarma  

 

 

15. Diskuse. 

 

p. PXXXXXX: motokros se jezdí skoro každou sobotu, telefonní číslo na kontakt motokrosu je 

nedostupné … 

p. Sláma odpověděl, že kontaktní osobou by měl být pan Částka s Městečka Trnávky 

starosta: vše prověřím. 

pán z čp. 124 (MXXXXXX pozn. nemá trvalý pobyt ani nevlastní v obci nemovitost): okolo našeho 

domu jezdí auta, která nám zablátila fasádu, zaparkoval jsem auto tak, aby nešlo projet 

p. SXXXXXX a p. ČXXXXXX: když se opravuje silnice v obci, je někdy potřeba projet okolo, 

nemáte právo zatarasit průjezd a postavit tam svůj „vergl“… 

starosta: Místní komunikace musí zůstat průjezdné a nikdo nemá práva tomu bránit, pokud se to 

bude opakovat, je nutné zavolat PČR. 

 

   

16. Závěr. 

 

Starosta poděkoval všem zúčastněným a v 17:35 hod. zasedání ukončil.  

 

 

Zápis vyhotoven dne: 2.8.2024 v Bělé u Jevíčka 

 

Upravil:                            Petr Nárožný 
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Ověřovatelé:                      Josef Červinka  v. r. 

 

 

                                           Markéta Vašková  v. r. 

 

 

                       

Starosta:                             Petr Nárožný  v. r.  


